
PROTOKÓŁ Nr 7/19 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 08 listopada 2019 roku 
 

W dniu 08 listopada 2019 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy 

Wiżajny w Urzędzie Gminy w Wiżajnach. 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Pan Adam Dembowski -  Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej 

3. Pan Jarosław Adam Mikielski -  Członek Komisji Rewizyjnej 

Nieobecny: Pan Jan Krzykwa  

 

Lista obecności w załączeniu ( załącznik Nr 1). 

 

1. Pan Bogdan Duś – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

2. Pan Damian Dębowski – Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

3. Pani Joanna Stankiewicz - Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

4. Pan Stanisław Dąbrowski - Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

5. Pan Tadeusz Piotr Łanczkowski - Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 

Lista obecności w załączeniu ( załącznik Nr 2). 

 

1. Pan Sławomir Przekop – Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

2. Pan Tadeusz Szyszkowski - Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Finansów  

i Infrastruktury 

3. Pan Piotr Stasiński - Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

4. Pan Piotr Krzysztof Andruszkiewicz – Członek Komisji Budżetu, Finansów 

 i Infrastruktury 

5. Pan Walenty Wałejko – Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

6. Pan Tomasz Zamojski – Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3). 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz - Wójt Gminy 

2. Pan Jerzy Buczyński – Zastępca Wójta 

3. Pani Jadwiga Markowska - Sekretarz Gminy 

4. Pani Teresa Klejmont – Skarbnik Gminy 

5. Pani Ewelina Buczyńska - Referent w Urzędzie Gminy 

 

 W posiedzeniu komisji uczestniczyła Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani 

Mirosława Wierzchowska oraz mieszkańcy Wiżajn Pan Grzegorz Romanowski i Pan Krzysztof 

Baranowski. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 10
00  

i powitał wszystkich zebranych. 
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Do p-ktu 2 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie porządku 

obrad. Następnie odczytał proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Sprawy bieżące. 

5. Wolne wnioski.  

6. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał, czy są uwagi do 

proponowanego porządku obrad. Z braku uwag zapytał, kto jest za przyjęciem przedstawionego 

porządku obrad. Za oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek został przyjęty. 

 

Do p-ktu 3 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie protokołu  

z poprzedniego posiedzenia. Zapytał czy ktoś ma uwagi do protokołu. Uwag nie zgłoszono. Za 

przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia połączonych Komisji oddano 14 głosów, głosów 

przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 

Do p-ktu 4 
 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawy 

bieżące. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformował, że musimy podjąć 

decyzję co robimy ze sprawą remontu i rozbudowy Szkoły Podstawowej w Wiżajnach. Pani 

Dyrektor przekonała mnie, że plany związane z dobudową do szkoły stołówki i świetlicy nie 

będą korzystne. Jeśli dobudujemy stołówkę i świetlicę to wtedy nie przenosić biblioteki i nie 

remontować budynku przy ul. Rynek 1. 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani Mirosława Wierzchowska – 

myśleliśmy, że od września 2020 r. przeniesiemy się do budynku hali sportowej, gdyż potrzebuję 

4 pomieszczeń. Jeśli stołówka i świetlica ma być dobudowana przy szkole to nie ma to racji 

bytu. Zapewnić opiekę w oddzielnym budynku i dożywianie przez catering byłoby utrudnione z 

wielu powodów. Jeżeli mamy dobudować stołówkę to może dobudować piętro z 4 salami 

lekcyjnymi. Wykonać gruntowny remont budynku szkoły. Sala na parterze z rana będzie służyła 

jako świetlica, w czasie posiłku jako stołówka, a po zakończeniu wydawania posiłków znów 

jako świetlica. Jest to wystarczające na nasze potrzeby. Postawimy więcej stolików, żeby 

wszystkie dzieci jadły w jednym czasie. Lokalowo trzeba coś zrobić, bo nie mieścimy się w 

salach. Jeśli 4 klasy zostałyby przeniesione do budynku hali sportowej to będzie więcej miejsca. 

Mamy w szkole 8 klas i są inne wymagania. Powinny być sale przedmiotowe. Na wyposażenie 

stołówki, czy świetlicy można pozyskać dofinansowanie, ale klasy lekcyjne muszę mieć. 

 Radny Gminy Pan Tadeusz Łanczkowski - Ja bym na to się nie zgodził, bo to była nora  

i dalej będzie. Wy nie znacie standardów szkół. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski  - byłbym za tym, aby budować szkołę, bo stary 

budynek będziemy remontować, ale to w dalszym ciągu zostanie stare. Przewalamy cały  

w zasadzie budynek i koszt będzie podobny do wybudowania nowego budynku. Należy 

zastanowić się czy warto wchodzić w remont jeśli będziemy korzystali z środków unijnych. 

Zebraliśmy się, żeby omówić tą kwestię. Rozpatrzmy różne opcje.   
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 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – musimy ustalić budżet stąd też to 

spotkanie. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko – jaki jest koszt remontu i budowy. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – nie wiem, postaram się wyliczyć 

kosztorysem inwestorskim. Na tą chwilę nie potrafię powiedzieć jakie to będą koszty i jaka 

lokalizacja. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – teren działki jest duży, zdobędziemy informacje  

i wtedy zastanowimy się czy będziemy remontować, czy budować.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – to może zróbmy chociaż elewację tej 

szkoły, bo źle wygląda. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – stało tyle lat to niech stoi jeszcze 2 lata. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko – wygląda na to, że dzisiaj nie 

podejmiemy żadnej decyzji. Musimy zbadać grunt, czy można tam postawić budynek, wyliczyć 

jaki będzie koszt remontu z dobudową i jaki koszt budowy nowego. Okazuje się, że jakieś środki 

muszą być w budżecie, bo mimo wszystko pewne prace trzeba wykonać. Dofinansowanie 50% 

nie wchodzi w grę. Trzeba mieć też pomysł na obecny budynek, żeby nie było, że stoi i straszy. 

Wszystko należy przeanalizować.  

 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani Mirosława Wierzchowska – ile lat to 

będzie trwało. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – potrzebuję czasu, aby zrobić wstępną 

wycenę. 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani Mirosława Wierzchowska – potrzebuję 

decyzji co dalej z pomieszczeniami, chcę wiedzieć , czy od nowego roku szkolnego przenoszę 

się do pomieszczeń po bibliotece i czekam. Chciałabym wiedzieć. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – nie spieszmy się z decyzją, porównamy 

koszty remontu i budowy szkoły. 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani Mirosława Wierzchowska – czy 

zabieracie bibliotekę i ja wchodzę od września 2020 r. Ja muszę wiedzieć czy przenoszę się  

z klasami czy zostaję w szkole.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz –  bibliotekę trzeba przenieść do 

budynku przy ul. Rynek 1, ponieważ Pani Dyrektor musi mieć pomieszczenia od nowego roku 

szkolnego. 

 Radny Gminy Pan Tadeusz Szyszkowski – tam gdzie jest biblioteka, jest też szkoła 

podstawowa. Do biblioteki wchodzą obce osoby, a tak nie powinno być. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – mam kosztorys inwestorki na remont  

budynku poprzedniej siedziby Urzędu przy ul. Rynek 1 na kwotę 87 000,- zł. W środku budynku 

roboty zostaną wykonane przez naszych pracowników. Poniesiemy tylko koszt zakupu 

materiałów. 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani Mirosława Wierzchowska – jestem 

zadowolona, że są rozmowy na temat budowy czy modernizacji szkoły, bo jestem Dyrektorem 

Szkoły Podstawowej 20 lat i nie było nigdy rozmów na ten temat. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – ustalmy jakiś termin dla Pana Wójta, aby 

zorientował się w kosztach remontu lub budowy nowej szkoły. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – do końca roku nie dam rady. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – ustalmy termin do kwietnia. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz –  czy robimy monitoring Wiżajn. 

 Mieszkaniec Wiżajn Pan Krzysztof Baranowski – jeszcze nie nauczyliście się, ukradli 

Wam autobus i szkoda 25 000,- zł. na monitoring. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – zagłosujcie czy mamy robić 

monitoring. 
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 Mieszkaniec Wiżajn Pan Grzegorz Romanowski – to gdzie byłyby te kamery. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz –  na wjazdach do Wiżajn, stadion i drogi 

do granic. Chciałbym jeszcze zainstalować alarm w magazynie przy szkole. 

 Mieszkaniec Wiżajn Pan Krzysztof Baranowski – czy w tych 25 000,- zł jest człowiek do 

obsługi. 

 Zastępca Wójta Pan Jerzy Buczyński – system rejestruje, ale w tej kwocie nie są wliczone 

koszty osobowe. 

 Mieszkaniec Wiżajn Pan Krzysztof Baranowski – to nad czym się zastanawiacie, koszty 

są nieduże, a na złodzieja działa psychologicznie. 

 Zastępca Wójta Pan Jerzy Buczyński – monitoring jest narzędziem, które pozwala na 

rejestrację zdarzeń w danym czasie i na danym terenie. 

 Radny Gminy Pan Tadeusz Szyszkowski – nasze mienie zostało zniszczone tj. boisko, 

stadion, a taka kamera odstraszy trochę. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz –  zagłosują Radni to będę robił 

monitoring. Należy zamontować 8 kamer + przyłącze. Koszt wyniesie ok. 37 000,- zł. 

 Za monitoringiem głosowało 8 członków komisji, przeciw 4 członków, 2 członków 

wstrzymało się. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz –  w związku z wykonaniem monitoringu 

do budżetu należy zaplanować 37 000,- zł. Chciałbym zapytać, czy robimy oświetlenie ul. 

Suwalskiej. 

 Radny Gminy Pan Tadeusz Szyszkowski – u nas jest potrzebne typowo chodnikowe 

oświetlenie, a nie drogowe, które jest w miejscowości Szczepki, a poza tym jest tańsze. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz –  postawimy 3 słupy. 

 Radny Gminy Pan Sławomir Przekop – 3 słupy nie rozwiążą problemu i chyba będzie za 

mało. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz - musimy zaplanować 15 000,- zł  

i możemy robić oświetlenie na ul. Suwalskiej. Chciałbym zaplanować także inne wydatki  

w budżecie na 2020 rok: 

- wycena szkoły ok. 25 000,-zł , 

- monitoring sesji – 12 000,- zł, 

- remont posadzki w remizie w Oklinach – 15 000,- zł, 

- oświetlenie na cmentarzu – zakup 1 lampy 

- doświetlenie placu przy hali sportowej, 

- dotacja dla Komendy Miejskiej Policji w Suwałkach – 2 500,- zł, 

- alarm magazynu przy Szkole Podstawowej -  4 000,- zł, 

- na letnie i zimowe utrzymanie dróg  - 150 000,- zł. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – jak sytuacja z autobusem i ubezpieczeniem. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – wszystkie dokumenty są już w firmie 

ubezpieczeniowej i czekamy na decyzję. Musimy odkupić busa. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – czy jest zasadne kupowanie nowego autokaru. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – uważam, że tak.  

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – powinniśmy przegłosować ten temat. Nie jest 

zasadne kupowanie autobusu, bo jeśli oddaliśmy dla przewoźnika 2 trasy to czemu nie możemy 

dać kolejnej trasy. Ja nie mówię żeby kogoś zwalniać, bo ta osoba może iść wykonywać inną 

robotę. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – jak firma będzie chciała jechać 5 km 

po jedno dziecko do jednej miejscowości, a później po jedno dziecko do innej miejscowości. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – szukajmy racjonalnych rozwiązań. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – odkupię autobus. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – Rada decyduje czy Pan go kupi. 
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 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – dzieci trzeba dowieść na zawody itd. 

Głosować i dyskutować będziemy jak dostaniemy odszkodowanie. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – mamy problem z gospodarką wodno – 

ściekową, nie radzimy sobie z tym problemem. Przymierzam się do tego aby oddać obsługę 

firmie zewnętrznej. Naszym zadaniem  jest zapobiegać, a nie coś robić jak już powstał problem, 

nie radzimy sobie z tym, pogubiliśmy się. Na ul. Sejneńskiej leci woda brązowa. Zamówiliśmy 

firmę, która przyjedzie i pomoże nam z tego jakoś wyjść. Mam zamiar przekazać  

w administrowanie innemu podmiotowi. Nie umiemy obsługiwać wody i tych urządzeń. Ludzie 

nie zostaną bez pracy. Cena wody nie wzrośnie, mamy ustaloną cenę przez Wody Polskie. Do 

ścieków rocznie dopłacamy. Co będzie od Nowego Roku jak cena prądu wzrośnie. Ja 

odpowiadam za wodę i ja podejmę decyzję odnośnie przekazania dla firmy, która ma 

fachowców, ludzi którzy znają się w temacie. 

 Radny Gminy Pan Tadeusz Łanczkowski – jeżeli jest zatkany wodociąg to się wzywa 

firmę, która to przeczyści, a nie robi się samemu. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – cały czas powinien być monitoring 

 i zapobieganie. 

 Radny Gminy Pan Tadeusz Łanczkowski – wodę przekażemy i będzie nadal taka sama. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko – należy podkreślić, że to nie jest 

oddanie wodociągów tylko przekazanie w użytkowanie dla firmy zewnętrznej. 

 Mieszkaniec Wiżajn Pan Grzegorz Romanowski – błędy były i Pan Wójt dostał 

najwięcej, wy też wiedzieliście i jesteście winni. Było  mówione dawno, ale jak doszło do tego, 

że padło to wszyscy się rozdziawili. Jeśli jest chętna firma to jej przekazać i to ona będzie 

odpowiadała. Jeśli firma się nie sprawdza to dochodzi do rozwiązania umowy. 

 Mieszkaniec Wiżajn Pan Krzysztof Baranowski – Panie Wójcie jak przyszedłem do Pana 

w poniedziałek i pokazałem wodę to Pan był zdziwiony. Jak Pan sam sprawdził wodę u mnie i u 

Pana Wasilewskiego to przyjechał Pan i przeprosił. Jeśli ktoś nie ma wiedzy w tym temacie to 

niech się nie obraża. Trzeba przekazać komuś kto na tym się zna.  

 Mieszkaniec Wiżajn Pan Grzegorz Romanowski – mówiłem od razu, że przyczynę trzeba 

było szukać na hydroforni. Jeśli chodzi o konserwatorów to jest takie coś jak nagana a nie 

głaskać po głowie, tylko niech wezmą się za robotę.  

 Mieszkaniec Wiżajn Pan Krzysztof Baranowski – od czerwca jest ten problem. 

 Radny Gminy Pan Tadeusz Szyszkowski – w Suwałkach też są firmy, które nie radzą z 

problemem więc biorą kogoś innego i starają się rozwiązać problem. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – nie radzimy sobie z tym problemem, 

więc biorę firmę zewnętrzną. 

 Mieszkaniec Wiżajn Pan Krzysztof Baranowski – mam nadzieję, że już tutaj w sprawie 

wody nie przyjdę. Mam nadzieję, że Pan Wójt w najbliższej przyszłości rozwiąże ten problem. 

 Zastępca Wójta Pan Jerzy Buczyński – ze stacji przez cały czas nie szła zła woda. Stało 

się coś na stacji, że woda się zabrudziła. Ten czarny materiał to mangan. Nawiązałem kontakt  

z technologiem ze stacji w Suwałkach i pod jego okiem będziemy szukali rozwiązania.  

 Mieszkaniec Wiżajn Pan Krzysztof Baranowski – mam żal do radnych, dlaczego Wy nie 

słuchacie nas, jeżeli mówimy, że brudna woda to znaczy, że dzieje się coś złego. Nie 

przychodzimy, aby kogoś sądzić czy pomawiać, chcemy tylko dobrze. Słuchajcie ludzi. 

 Mieszkaniec Wiżajn Pan Grzegorz Romanowski – znacie mnie i jeżeli coś postanowię to 

dojdę do swego. My mówimy o rzeczach normalnych, znów zacznie się odśnieżanie i wracamy 

do tego samego. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – jest problem i musimy to zmienić, 

próbuję naprawić. Konserwatorzy co mogli to zrobili i mam do nich szacunek. Chciałbym 

przekazać też kanalizację, do której obecnie dopłacamy. Możliwe, że dalej będzie trzeba 

dopłacić. 
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 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – proszę tylko, aby nie podejmować pochopnie 

decyzji. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – jednorazowy przyjazd nic tu nie da, 

musi to być robione systematycznie. Pochopnie tego ni zrobię. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – może wystarczy podpisać z kimś umowę kto zrobi 

przegląd raz w roku, może nie będzie trzeba przekazywać. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – zamierzam ten temat naprawić, aby 

więcej nie było takiej sytuacji, będę chronić pracowników, aby ich nie skrzywdzić. 

 Mieszkaniec Wiżajn Pan Krzysztof Baranowski – kto robił odbiór tego budynku. 

 Zastępca Wójta Pan Jerzy Buczyński - mieliśmy przegląd gwarancyjny budynku gminy 

 i znaleźliśmy 10 pkt., które trzeba naprawić w ustalonych terminach. 

 

 Do p-ktu 5 
Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Wolne 

wnioski. 

Wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął 

obrady połączonych Komisji Rady Gminy. 

Godzina 12
30

. 

 

Protokołowała:                   Przewodniczący Rady Gminy 

E. Buczyńska 

                                        /-/ Walenty Wałejko 

1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

          /-/ Andrzej Jacek Hołdyński 

 

2. Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

                               /-/ Bogdan Duś 

3. Przewodniczący Komisji  Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

                                             /-/  Sławomir Przekop 


